大学英语四级

同步基础训练

朱必前 主编



大学英语四级同步基础训练

主 编 朱必前

副主编 陈吕芳 邓 芳

何爱红 龚云娟

新出图证(鄂)字 10号

图书在版编目(CIP)数据

大学英语四级同步基础训练/朱必前主编一武汉:华中师范大学出版社,2011.10 ISBN 978-7-5622-5160-6

I.大··· Ⅱ.朱··· Ⅲ.①大学英语水平考试—习题集 Ⅳ.①H319.6

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2011)第 150123 号

大学英语四级同步基础训练

主 编:朱必前 ©

责任校对:易 雯

编辑室:第二编辑室

出版发行:华中师范大学出版社

社址:湖北省武汉市珞喻路 152 号

电话:027-67863426 67863280(发行部) 027-67861321(邮购)

传真:027-67863291

网址:http://www.ccnupress.com

印刷:武汉理工大印刷厂

字数:370 千字

开本:787mm×1092mm 1/16

版次:2011年10月第1版

印数:1-3500

责任编辑:廖国春

封面设计:罗明波

电话:027-67867362

电子信箱:hscbs@public. wh. hb. cn

督印:章光琼

印张:16

印次:2011年10月第1次印刷

定价:27.00元

欢迎上网查询、购书

前言

教育部在 2007 年 9 月颁发了《大学英语课程教学要求》,将大学阶段的英语教学要求分为三个层次,即一般要求、较高要求和更高要求。这是我国高等学校非英语专业本科生经过大学阶段的英语学习与实践应当达到的标准。一般要求是高等学校非英语专业本科毕业生应达到的基本要求,它包含如下内容:

- 1. 听力理解能力: 能听懂英语授课, 能听懂日常英语谈话和一般性题材的讲座, 能听懂语速较慢(每分钟 130~150 词)的英语广播和电视节目, 能掌握其中心大意, 抓住要点, 能运用基本的听力技巧。
- 2. 口语表达能力:能在学习过程中用英语交流,并能就某一主题进行讨论;能就 日常话题用英语进行交谈;能经准备后就所熟悉的话题作简短发言,表达比较清楚,语 音、语调基本正确;能在交谈中使用基本的会话策略。
- 3. 阅读理解能力:能基本读懂一般性题材的英文文章,阅读速度达到每分钟 70 词;在快速阅读篇幅较长、难度略低的材料时,阅读速度达到每分钟 100 词;能就阅读材料进行略读和寻读;能借助词典阅读本专业的英语教材和题材熟悉的英文报刊文章,掌握中心大意,理解主要事实和有关细节;能读懂工作、生活中常见的应用文体的材料;能在阅读中使用有效的阅读方法。
- 4. 书面表达能力: 能完成一般性写作任务; 能描述个人经历、观感、情感和发生的事件等; 能写常见的应用文; 能在半小时内就一般性话题或提纲写出不少于 120 词的 短文, 内容基本完整, 中心思想明确; 用词恰当, 语意连贯; 能掌握基本的写作技能。
- 5. 翻译能力: 能借助词典对题材熟悉的文章进行英汉互译,英汉译速为每小时约 300 个英语单词,汉英译速为每小时约 250 个汉字。译文基本准确,无重大的理解和语言表达错误。
- 6. 推荐词汇量: 掌握的词汇量应达到约 4795 个单词和 700 个词组(含中学应掌握的词汇),其中约 2000 个单词为积极词汇,即要求学生能够在认知的基础上在口头和书面表达两个方面熟练运用的词汇。

本书有专项学习方法介绍,让学生克服学习的盲目性。按照提供的方法训练,学生可以少走弯路,提高学习效率。本书有口语和话题练习,这两项由于目前测试的难度较大,大学英语四级考试暂未实施。但口语是未来测试的要求,也是英语学习的目的之一。因此,我们提供一些日常用语和话题供学习者练习。本书选材精当,答案解析详尽,方便学生把握英语四级的出题规律和解题技巧。本书针对性强,帮助学生全面了解新题型,通过实战训练各方面能力能迅速提高。本书按照《大学英语课程教学要求》、《全国大学英语四六级考试改革方案(试行)》以及《大学英语四级考试大纲(2006修订版)》公布的《大学英语四级考试(CET-4)试点考试样卷》题型编写,在选材和试题设计各方面与大学英语四级考试新题型保持一致,方便学生训练,让他们顺利通过四级考试。

编者 2011年9月

目 录

第一		写作	
		大纲要求及评分标准	
		写作题型分析及应试技巧	
		近年作文题及范文	
	四、	专项练习	
第二		阅读理解	
		快速阅读	
		选词填空	
		篇章阅读理解(单项选择)	
		应试准备	
	五、	专项练习	
第三	•	口语与听力	
		试题介绍	
		解题技巧	
	Ξ 、	专项练习	
第四	•	完形填空	
		试题介绍	
		解题步骤	
		解题技巧	
		应试准备	
	五、	专项练习	
第五		翻译	
		试题介绍	
		解题步骤与范例	
		翻译核心考点	
		应试准备	
	五、	专项练习	
第六	-	大学英语考试真题	
)年6月大学英语四级考试真题	
)年6月大学英语四级考试真题答案	
	2010) 年 12 月大学英语四级考试真题	234
	2010)年 12 月大学英语四级考试真题答案	247

第一章 写 作

一、大纲要求及评分标准

《大学英语教学大纲》和《大学英语课程教学基本要求》都对培养学生的英语写作能力做了明确规定,即学生能在半小时内完成 120 词左右的短文,包括书信等应用文写作,要求文理基本通顺,表达思想清楚,无重大语法错误。

评分原则:把内容和语言作为一个统一体综合评判。主要看内容是否切题,表达是否充分,所用语言是否能清楚而明确地表达思想。阅卷人员就总的印象,即文章的总体表达效果给出分数,而不是按语法、词汇、拼写、标点等错误的累计数目多少来给分。

评分标准(15分):阅卷标准共分五等:2分、5分、8分、11分及14分。

- 2分——条理不清,思路紊乱,语言支离破碎或大部分句子均有错误,且多数为严重错误。
 - 5分——基本切题。表达思路不清楚,连贯性差,有较多的严重语言错误。
- 8分——基本切题。有些地方表达思想不够清楚,文字勉强连贯。语言错误相当多, 其中有一些是严重错误。
 - 11分——切题。表达思路清楚,文字连贯,但有少量语言错误。
- 14 分——切题。表达思想清楚,文字通顺,连贯性较好。基本上无语言错误,仅有个别小错。

二、写作题型分析及应试技巧

1. 特点分析

- (1)写作内容:规定性特征显著,属于命题作文。
- (2)命题范围:三大焦点

大学生话题:主要涉及大学生的校园学习、生活、择业及人生观等方面。

社会热点话题:与普通百姓紧密相关的话题,如环境、交通、休闲娱乐、疾病与健康等。大学生和社会热点话题:将社会热点话题和大学生或大学校园结合起来。

- (3)体裁形式:论说文(杂合体)。
- (4)篇章结构:多为三段式,间或为四段式。

2. 英语作文考查的类型

议论文(一般为三段论式的论说文字,现象引入、原因、危害、方法等用层次过渡加以提示)

说明文(要求条理清楚地说明事理、措施、方法等)

图表作文(要求用描述性的语言真实地反映图表信息)

应用文写作(包括书信、便条、通知、海报等)

从趋势看,描述现象、分析原因、个人看法仍是四、六级考试写作部分考查的重点。

3. 写作步骤及方法

(1) 审题

1)体裁(议论文,说明文,描述文)

审题就是要审作文的题材和体裁。通常,什么样的题材就会用什么样的体裁去写。 那么体裁包括哪些呢?它包括议论文、说明文和描述文。从近些年看,四级作文不是单一的体裁,而是几种体裁的杂合体。

Example:

Directions: For this part, you are allowed 30 minutes to write a composition on the topic **Trying to Be A Good University Student**. You should write at least 100 words and you should base your composition on the outline (given in Chinese) below:

第一,做合格大学生的必要性;

第二,做合格大学生的必备条件(可以从德智体方面谈);

第三,我计划这样做……

第一段要求写"……必要性",这说明本段体裁是议论文;

第二段要求写"……必备条件",这说明本段要求写说明文;

第三段要求写"……这样做",这说明本段要求写描述文(记叙文)。

2)根据不同体裁确定写作方法

我们审题的目的就是根据不同体裁确定不同的写作方法。通过审题,我们可以看出 四级作文大都是三段式。

如上例第一段为议论体,第二段为说明体,第三段为描述体。而各种文体又有不同的写作方式。

议论文:要有论点和论据,而且往往从正反两方面来论述。例如上面第一段的思路是做合格大学生,会怎么样(从正面论述);不能做合格的大学生,会怎么样(从反面论述);所以我们要做合格的大学生(结论)。

说明文:可以从几方面或几条来说明一个问题,就上作文而言,可以从德智体方面来 说明合格大学生的必要性。

描述文(记叙文):以"人"为中心描述一个"做"的过程。与上两段相比,本段的主语多为人称代词,它要与第二段相呼应进行描述。

(2)确定主题句

通过审题,我们知道该如何确定正确的写作思路。

第一步就是要写主题句。主题句是确保不跑题的前提,只有不跑题才有可能得及格分。写主题句最保险的方法就是把提纲的各句写成完整的英语句子。如上例:

It is very necessary to be a good university student. (议论体的主题句)

There are several respects of necessities to be a good university student. (说明体的

主题句)

The following is what I will do in the future. (描述体主题句)

再举一例:

- 以 Good Health 为题写一篇作文,提纲如下:
- A. Importance of good health
- B. Ways to keep fit
- C. My own practice

我们可将主题句写为:

It is very important to have good health. (将名词 importance 变成形容词 important)
There are four ways to keep fit for me. (用 there be 句型)

My own practices are the following. (采用原词)

(3)确保文章条理清楚

保证不跑题是写作中的第一个任务,第二个任务就是要做到条理清楚。

对于议论文来说,正反面要论述清楚;对于说明文来说,条理要清楚;对于描述文来说,谁干什么要清楚。

就拿上例 Good Health 来说,第一段要从正反面论述清楚就应这样写:正面(With good health, we can...),反面(Without good health, we can do nothing. We can't do...)。

第二段应当这样写:主题句(There are four ways to keep fit.)从几方面说明: First, we should have our breakfast in the morning. Second, we should have a nap at noon. Third, sports exercises are necessary in the afternoon. And fourth, we could have a pleasant feeling in the evening by listening to some music...

为了使文章更具有条理性,我们可以用 first(ly), second(ly), third(ly)等副词,它们可以使文章的条理性更加突出。

作文是主观题,想得高分就必须引起老师的注意,老师批阅的时间很短(每篇作文只有一两分钟就要阅完),所以我们最好不用: To begin with... after that... And then... The next... The following... At last...。因为用这样的词语不利于老师看出你作文的条理性。

第三段应当这样写:主题句(My own practices are the following.)具体情况(主语为第一人称代词 I,与第二段呼应)In the morning,I have my breakfast. At noon,I have a nap. And in the afternoon,I always play football. In the evening,I usually listen to classic music.

(4)保证作文符合词数要求的十二句作文法

考生一般都希望作文达到词数而又不至于写得太多,因为写得太多一方面会暴露自己语言上的弱点,另一方面又会占用过多的时间。写得太多还易跑题,一个有效的方法就是十二句作文法。我们知道,四级作文都是三段式。我们算一下,如果我们在每一段中写上四句,即主题句加两三句扩展句和一个结论句就可以了。这样全篇在十二句左右,每一句十多个词,就有120~150个词。

需要注意的一些问题:

1)合理分配 30 分钟

有的同学草看完题目要求,就匆匆下笔,结果跑题万里。如果文章偏离主题,那就不能得高分。所以,建议考生用大概5分钟时间先审题,定下大概写作方向,写下重点单词,勾勒出文章的大概框架。接下来用20分钟左右的时间来写文章。写完文章后,考生还应用2~5分钟时间来检查文章。因为学生会自觉或不自觉地犯一些错误,尤其是单数、复数方面的错误和时态方面的错误。

2)掌握拓展语言的方法(即如何安排行文的顺序)

考生往往不知道如何下笔,不知道写什么内容,每个句子都得花很多时间来思考。如果有一个比较好的思路来引导我们,那写文章就会轻松多了。所以,建议考生在考前掌握如何通过因果关系、时间顺序、空间顺序等来扩展思维。另外,还要掌握如何分析原因,如何提供方法,如何做一些简单的评论。

3)增加语言的亮点

为了让作文得更高的分数,考生应该了解一些得分技巧。

比如在单词层面上,单词要有变化,而且部分单词要有四级难度。如一篇四级范文中,考生用 believe、think、maintain 三个不同单词来表示"认为",这就体现了变化,maintain 一词也体现了四级难度。很多四级考生在写文章时会习惯性地用中学时学的单词,所以文章即使错误较少,也不能得一个较高的分数。

在句子层面上,需要长短句有机结合,不要从头到尾都是简单句,比如可以加一两个定语从句、状语从句、插入语等。

忌讳以下情况:

第一,盲目。盲目相信所谓"秘宗"或"内部透露试卷",四、六级考试是科学性较高的 国内英文考试,在日益提高安全性的前提下,漏题的机会几乎没有。

第二,只看不练。只看题目,或只构思,而不动手练习。四级考试的作文部分是考查 学生对英语的主动应用能力。

三、近年作文题及范文

2000年1月大学英语四级作文题目及范文

题目: How I Finance My College Education

提纲:1. 上大学的费用(tuition and fees)可以通过多种途径解决;

2. 哪种途径适合于我(说明理由)。

[范文]

How I Finance My College Education

Several years ago, new tuition fee policy was put into practice and college students were asked to pay a certain sum of money. And now, all the students, no matter what subjects they are engaged in, must pay for tuition.

There are many ways for a student to finance his college education. Most students

ask their parents to pay the tuition fee and pay for their books, accommodation and other cost. A student can also apply for the scholarship. Most universities set up scholarship to offer money to the poor students who do well in entrance exams and reward those who do well in entrance exams and reward those who work well at university. A student can also apply for the low-interest loans. In addition to the above, taking part-time jobs is also a common way for a college student to get money to pay part of his tuition and fees.

So far as I'm concerned, I'd prefer earning the scholarship. This means I must study hard and be a top student, which has always been my goal. After all, the task of a student is to study. And in addition to solving my financial problems, getting the scholarship can also prove my ability and is good for my future.

2000年6月大学英语四级作文题目及范文

题目:Is a Test of Spoken English Necessary?

提纲:1. 很多人认为有必要举行英语口语考试,理由是……

- 2. 也有人持不同意见……
- 3. 我的看法和打算。

[范文]

Is a Test of Spoken English Necessary?

A host of people especially teachers think it is necessary to hold spoken English test. They regard if someone wants to master English well, he or she has to speak English fluently. Firstly, such a test can motivate students to plunge into learning spoken English. Secondly, China is a competing society. Perhaps you will beat your rival, obtaining your job which you are satisfied with by speaking fluent English. Lastly, China is experiencing reform and opening-up. Many foreigners come into China. If you want to communicate with them, you have to grasp spoken English well. All these points are indispensable to holding a spoken English test.

Some people, however, take a different attitude. Spoken English test is regarded as being unnecessary. For one thing, they think China has not a good language circumstance to practice spoken English. For another, in daily life, most of us have a touch with Chinese. It is unnecessary for us to communicate with each other in English.

As far as I am concerned, I am in favor of holding a spoken English test, which will benefit students forever. If you can speak English fluently, you will be proud of yourself. So I decide to study spoken English hard and grasp every opportunity to practice my spoken English.

2001年1月大学英语四级作文题目及范文

题目: How to Succeed in a Job Interview?

提纲:1. 面试在求职过程中的作用;

2. 取得面试成功的因素:仪表、举止谈吐、能力、专业知识、自信、实事求是等。 [范文]

How to Succeed in a Job Interview?

Nowadays, in an ever tighter job market, great importance has been attached to an interview by both the employer and the applicant. The interview, so to speak, has become indispensable for getting a satisfactory job. On the one hand, the interviewer can take advantage of the occasion to learn about the candidates, such as their work experiences, education and their personalities, so as to pick out the right person for the company. On the other hand, the interviewee can make use of the opportunity to get to know the job he is going to take up, the salary, the working conditions and many other things about the job he is interested in.

Therefore, the job interview is very important to a job-hunter. But how can one succeed in it? Firstly, the interviewee must pay attention to his or her appearance. The first impression is always where we start. Get dressed properly and neatly. Secondly, good manners are equally important. Don't be too proud, and neither too timid. Just be courte-ous. Thirdly, the interviewee must demonstrate his aptitude and skills for the job and his knowledge about the job-related areas. Be confident. Last but not the least, the interviewee ought to be honest about his or her personal as well as academic background, for honesty is the best policy.

To sum up, the job interview is indeed important, but there is no need to be nervous. As long as the interviewee has the ability for the job, with careful preparation and a fairly confident and honest performance, his or her success can be ensured.

2001年6月大学英语四级作文题目及范文

题目:A Letter to a Schoolmate

提纲:1.表示欢迎;

- 2. 提出对度假安排的建议;
- 3. 提醒应注意的事项。

[范文]

A Letter to a Schoolmate

June 23,2001

Dear Xiao Wang,

I'm delighted to learn that you are going to visit me during the week-long vacation. My parents will also be happy to see you again. I'm sure you will enjoy every minute here.

I know you are fond of swimming. A river lies not far away from my home. We can go swimming there. I think it would be very pleasant and refreshing to swim on such hot summer days. In every big room of my home there is an air-conditioner. We can watch

6

TV, play CDs or read books very comfortably at home.

A mountain about two miles away from here is beautiful and it is worth touring. We can go there on foot. When we climb to the top of the mountain, we can have a wonderful bird-eye view of the whole village.

Just phone me before you set off. There is no need for you to take anything. I'll prepare everything for you.

I am looking forward to seeing you soon.

Yours, Zhang Ying

2002年1月大学英语四级作文题目及范文

题目: A Letter to the University President about the Canteen Service on Campus 提纲:假设你是李明,请你就本校食堂的状况给校长写一封信,内容应涉及食堂的饭菜质量、价格、环境、服务等,可以是表扬,可以是批评建议,也可以兼而有之。

[范文]

Dear Mr. President,

I'm very lucky to attend this world-famous university, but I'm afraid I'm not content with the canteen service on campus.

Firstly, the quality of the dishes should be improved. Undoubtedly, there are a lot of delicious dishes, but all the year round, they are the same. More and more students are complaining about eating the same food each day. So I think the most urgent problem is variety.

Secondly, the price is a bit too high. Many of us hope that the canteen can provide us with not only delicious but also cheaper food.

Finally, the environment is so noisy that we can't enjoy our meals in good moods. I suggest that there be some soft music to help us relax.

These suggestions are not just of my own, but also of many other students. We hope our respectable president will pay attention to our suggestions.

By the way, the canteen workers are very patient and always smiling. So I think if our university offers them better conditions, they will offer us better service.

Best wishes.

Li Ming

2002年6月大学英语四级作文题目及范文

题目:Student Use of Computers

提纲:1. 上图(图略)所示为某校大学生平均每周使用计算机的时间:1990 年(2 hours)、1995 年(4 hours)、2002 年(14 hours),请描述其变化;

2. 请说明发生这些变化的原因(可从计算机的用途、价格或社会发展等方面加

以说明);

3. 你认为目前大学生在计算机使用中有什么困难或问题。

[范文]

Student Use of Computers

Students tend to use computers more and more nowadays. Reading this chart, we can find that the average number of hours a student spends on the computer per week has increased sharply. In 1990, it was less than 2 hours; and in 1995, it increased to almost 4 hours; while in 2000, the number soared to 20 hours.

Obviously, computers are becoming more and more popular. There are several reasons for this. First, computers facilitate us in more aspects of life. Also, the fast development of the Internet enlarges our demands for using computers. We can easily contact with friends in remote places through the Internet. Besides, the prices of computers are getting lower and lower, which enables more students to purchase them.

Along with the time spent on computers, there arise some problems. The most serious one is that many students are spending so much time playing PC games that they ignore their studies. It is urgent to let the students use computers in a proper way.

2003年1月大学英语四级作文题目及范文

题目:It Pays to Be Honest

提纲:1. 当前社会上存在许多不诚实的现象;

2. 诚实利人利己,做人应该诚实。

[范文]

It Pays to Be Honest

Although honesty is believed to be a virtue, there are still dishonest people in our society. For example, some businessmen sell fake products to their consumers; some students cheat in the exams.

Dishonest people are short-sighted. Those who sell fake products may make money at first, but consumers won't buy their products any more. As a result, they will lose their fortune or even be sent to prison. By contrast, honest people gain a lot.

Those who always tell truth or keep to their promises not only let others trust them but gain respect from other people as well. Such persons are sure to have a lot of good friends. Because they are trustable and respectable, everyone is eager to make friends with them, Besides, it is easier for a person with a good record to get a good job. Generally speaking, every employer wants his employees to be honest. So we can say that anyone who is honest will be paid back later.

In a word, honesty wins trust, respect and honor. So it is important that we should be honest.

2003年6月大学英语四级作文题目及范文

题目: An Eye-Witness Account of a Traffic Accident

提纲:假设你在某日某时某地目击一起车祸,就此写一份见证书。见证书须包括以下 几点:

- 1. 车祸发生的时间及地点;
- 2. 你所见到的车祸情况;
- 3. 你对车祸原因的分析。

「范文]

An Eye-Witness Account of a Traffic Accident

My name is Li ming. I am studying at college. A week ago I saw a traffic accident, which is still vivid in my mind.

It was at about 9:00 on a Saturday morning, June 15th, when I went out of the university to visit a friend of mine at another university. I was walking leisurely on the sidewalk when I heard a loud crash of two vehicles just at the T-junction about 10 meters away. Two taxis crashed together. It was a traffic accident.

I went up and found that the two taxis were badly damaged. Both roofs were out of shape. One door of a car was knocked off and lying on the road. One driver was bleeding and another was shut in the taxi. Some people were trying to help the driver get out of the damaged car. One man was calling to the traffic policeman station. A lot of cars were jammed on the road.

From the stopping track on the road, it is clear that the two taxis were driving too fast. But it is just one of the reasons. In my opinion, the taxi drivers are eager to take more passengers and make a little more money. On the other hand, both drivers don't show concern for one another. Both of them wanted to run in front of another. Therefore, the accident is inevitable. So far, we should let the drivers keep it in their mind that a little slower, a little safer. Taking care of others' lives means taking care of your own life.

2003年9月大学英语四级作文题目及范文

题目:The Day My Classmate Fell Ill (or Got Injured)

提纲:1. 简单叙述一下这位同学生病(或受伤)的情况;

- 2. 同学、老师和我是如何帮助他/她的;
- 3. 人与人之间的这种相互关爱给我的感受是……

[范文]

The Day My Classmate Fell III (or Got Injured)

During the SARS period in this spring, the year of 2003, one of my classmates, Li Ming, was struck down by the virus and was immediately sent to hospital.

The news spread quickly on campus. At first, we were terrified and wondered if we were infected too. However, through our government's publicity on mass media, we gradually conquered the fear and set out to try our best to help him. Some teachers provided daily necessities while some students recorded the English class contents for him so that Li Ming would not be left behind. With our care and concern, Li Ming recovered quickly.

Such an incident teaches us a good moral. Our society is full of love, warm and peaceful, in which people—from man to woman, from individual to individual—lend others a hand. Just like a famous song goes, "The world will turn it to heaven only if everyone contributes a little." and I do believe that it's my great honor to live in this love-filled paradise!

2004年1月大学英语四级作文题目及范文

题目:A Letter in Reply to a Friend

提纲:1. 建议报考的专业及理由;

- 2. 报考该专业的基本条件;
- 3. 应当如何备考。

「范文]

A Letter in Reply to a Friend

December 27,2003

Dear Sir.

When it comes to which major you should choose, I propose that you apply for the major of English. To begin with, English is the most popular language in the world, which is widely used in all fields such as teaching, translation, foreign trade and so on. What's more, it goes without saying that English majors are more likely to find a good job in the tighter and tighter job market.

In order to study at English Department, you have to meet the following requirements. In the first place, you have to spend a lot of time on it, just as the old saying goes, "Practice makes perfect." In the second place, the basic skills of reading, writing, listening and speaking are necessary, because they are the foundations for your future study. Last but not the least important, you need an intense interest in learning English since "interest is the best teacher".

As far as the preparation work is concerned, you should first of all review all the required vocabulary. In addition, you'd better spend some time on reading and writing. Only through these measures can you hope to enroll in our university.

Yours, Li Ming

2004年6月大学英语四级作文题目及范文

Directions: For this part, you are allowed 30 minutes to write a composition entitled A Brief Introduction to a Tourist Attraction. You should write at least 120 words according to the following guidelines:

Your role: a tour guide

Your audience: a group of foreign tourists

Your introduction should include:

- some welcoming words
- the schedule for the day
- a description of the place the tourists will be visiting (e.g. a scenic spot or a historical site, etc.)

You should make the introduction interesting and the arrangements for the day clear to everybody.

「范文]

A Brief Introduction to a Tourist Attraction

Good morning, ladies and gentleman, welcome to Beijing. To begin with, I would like to introduce myself: I am the tourist guide from China Travel Service and it's a great honor to stay here with all of you for a whole day. Just as the old saying goes, "It is always a pleasure to greet a friend from afar. "I wish all of you to enjoy yourselves during this trip.

The following is the schedule of the day. The first spot we are going to visit is the Great Wall, the grandest fortification in ancient China. The next sight to look around is the Ming Tombs, which is one of the best-preserved tombs for 13 emperors in Ming Dynasty more than one thousand years ago. In the afternoon, we will go for the Summer Palace, the royal park for Chinese ancient emperors.

Currently we are on the way to the Great Wall. Dating back to the seventh century B. C., the Great Wall is constructed by respective states for fortifying against invasion of neighboring states. By the reasons of its long history and length, it becomes one of the eight wonders in the world and represents the highest wisdom and crafts. From the top of the Great Wall, we can enjoy a magnificent view of continuous mountains, green trees and blooming wild flowers. It is no doubt that one says, "He who has never been to the Great Wall is not a true man."

Above is my introduction to the Great Wall. If any of you have questions, please feel free to ask me at any time.

2005年1月大学英语四级作文题目及范文

题目: A Campaign Speech

提纲:1. 你认为自己具备什么条件(能力,性格,爱好)可以胜任学生会主席工作;

2. 如果当选你将会为本校同学做些什么?

[范文]

A Campaign Speech

Today I am very glad to run for the president of the students' union. I am a junior in the Chemical Department. Since I came into the university, I have always been the monitor of my class. I have done a very good job for my classmates, and my classmates and my teacher all give me a good praise. I am good at communication and organizing. And I like to help others.

Moreover, I have a variety of hobbies, for example, basketball, football, pingpong, etc. I am sure that I am qualified for this position. If I become the president, I will try my best to do well. I will organize some suitable activities for you. I will do many things for you to reach your demands as well. I sincerely hope you will give me a chance, and please believe me that I will be a good president. Thank you.

2005年6月大学英语四级作文题目及范文

题目:Teachers' Day

提纲:1. 向老师致以节日的问候;

- 2. 回忆一件难忘的事情;
- 3. 我如何报答老师。

「范文]

Teachers' Day

In China, Teachers' Day is always on September 10th. And it is always for our students to give our special thanks to our lovely teachers.

I still remember last year when I was feeling lost, down and out, I had no idea about my life, my love, my study even doubt why I was here in the world. So then came so much wine and cigarette, I was tired, both physically and mentally. I even wanted to end my life by just jumping from the top of our building.

Then my teacher came to me, she said she knew what I was afraid of, she also told me that was very common among many young people of my age. She told me to call her anytime I need her help. I did so, we often chatted and made some phone calls. I just can't remember when come the miracle. I have found myself now!

Another teachers' day, to all the teachers, to our parents.

2005 年 12 月大学英语四级作文题目及范文

题目: Should the University Campus Be Open to Tourists?

提纲:1. 名校校园正成为旅游新热点;

2. 人们为何要参观大学校园;

12